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A XV. évfolyam elé… 
 

Öt évvel ezelőtt a 10. évfolyamot 
köszönthettem, és íme, itt a 15. évfolyam. 
Egy újság és egy település történetében 
nagy szó, Kedves Olvasók! Higgyék el ezt 
egy olyan könyvtárosnak, aki évtizedeken át 

gyűjtötte Gyöngyös és környéke megjelenő 
nyomtatványait, többek között az újságokat, 
heti- és havilapokat.  

Gyakran tapasztaltam, hogy egy újság 
egy-két, vagy néhány szám után már nem 
jelentkezett többet, bizonyára oda lett a 
kezdeti lendület, a mondanivaló, vagy 
éppen a szükséges pénz a megjelenéshez.  

14 éven át évi 5-6 számot tartalommal 

megtölteni, támogatókat keresni hozzájuk, 
és eljuttatni a lakók postaládájába – úgy 
gondolom, tiszteletre méltó feladat.  

A Benei Krónikában végigkövethetjük 
Mátrafüred, Mátraháza és Kékestető utolsó 
14 évének történetét. Sokszor a jelen, a 
közelmúlt történéseit a legnehezebb 
összerakni, ha valaki egy dolgozatot ír, 

hiszen alig van leírt forrás. Az újságok 
viszont a mindennapok lenyomatai egy 

település életében, jó, ha vannak – és 
természetesen nemcsak a történészek 
örömére.  

Ha beleolvasunk a Benei Krónika legelső 
számába, a lapot Colin Penny írása nyitja, a 

Mátra angol szemmel címmel. A szerzőt 
megragadta Füred gazdag állatvilága, erdős-
ligetes környezete. Bevallása szerint 2002 
óta gyűjt feljegyzéseket arról, hogy milyen 
fajokat és hol látott a Mátrában. Vajon 
működik-e még a településen az a Wild Life 
Group, amelyhez csatlakozókat várt 
akkoriban, éppen az állatvilág 
megfigyelésére? De tudósít az újság az 

erdővédelmi kutatásokról, az óvodai életről 
és több számban Mátrafüred önállósodási 
törekvésének legfrissebb történéséről is.  

Úgy gondolom, ha van ráérő időnk, és 
érdekel kicsit a múltunk, érdemes 
belelapozni a régebbi lapokba is, már csak 
azért is, mert ha nem lennének otthon 
összegyűjtve egy dossziéban a Krónika 

nyomtatott számai, online is megtehetjük a 
www.matrafured-bene.hu weboldalon.  

Ami nem változott az 1. szám óta: az 
újság fejléce, középen a Kozmári - 
kilátóval, az azonos szerkesztési elvek, a 
példányszám és a szerkesztő, Rostás Gabi, 
aki fiatalos lendülettel, odafigyeléssel, igazi 

lokálpatrióta módon rajta tartja szemét a 
mindennapok kisebb-nagyobb történésein.  

Köszönet a támogatóknak, mint tette azt 
Németh Gyula a Dévai S. utca  9-ből az első 
szám esetében. Kívánom, hogy legyenek is 
mindig ilyen személyek, mint ahányan 
látom, hogy vannak ma is az impresszum 
tanúsága szerint.  

Kívánok további hitet és erőt a következő 

5 év számaihoz, a Tisztelt Olvasóknak 
pedig érdekes olvasmányokat, jó kis 
tájékoztatókat mindenféléről, ami kedves 
településükkel kapcsolatos! 

Egy újság másik fontos állomása az utolsó 
szám. Kívánom, hogy még sokáig várjunk 
rá, illetve ne is azt várjuk, hanem mindig 
csak a következőt… 

 

Lovász Béláné 
 

Életműdíj 
 

Eperjesi László, okl. építészmérnök, 
vezető-tervező munkásságát a Heves 
Megyei Építész Kamara Életműdíjjal 
ismerte el. A díj átadására 2019. december 
3-án került sor, patinás környezetben, a 

gyöngyösi Szent Bertalan plébánia 
Kincstárának konferenciatermében. 

Az építés szeretetét és a pályaválasztáshoz 
szükséges első inspirációkat nagyapjától 
kapta meg még gyerekkora azon részében, 
amikorra vissza tud emlékezni az ember. Ő 
a szó legnemesebb értelmében építő-mester 
volt. Letanóczki(y) Jánosnak hívták, aki 

Gyöngyösön született 1896-ban. A család, 
iparos család volt, és az ősök a 18. 
században érkeztek Lengyelországból. 
Sokgyerekes család egyik gyerekeként 
fiatalon megjárta az I. világháború poklait 
és a hadifogságot. Önálló kőműves 
iparengedélyét az 1920-as évek elején kapta 
meg, és élete végéig (1969) - a legnehezebb 

időkben is – kisiparosként dolgozott. A két 
világháború között jó hírnévre tett szert a 
gyöngyösi építőmesterek között. Megbízói 
szerették azt a formagazdag, de mégis 
egyszerű, logikus és kiváló minőségben 
megépített családi házait üdülőit, villáit, 
amelyet a város legkiválóbb mestereivel 
együtt hoztak létre. Az épületek megépítését 

mindig kulcsrakészre vállalta. Így tudta 
legjobban garantálni a minőséget.  

Főleg Gyöngyösön és Mátrafüreden 
épített, de a környékbeli rk. templomok 

felújításait is szívesen vállalta, különösen a 
szocializmus nehéz évtizedeiben. 
Gyöngyösön a mai napig még szinte 
átépítetlenül, sok általa épített családi 
házzal, villával találkozhatunk. Ezek 

azonnal felismerhetőek tetőformájukról, 
gyöngyössolymosi terméskő 
tetőlábazatukról és elegáns bejárataikról, 
homlokzatukról. Ezek az épületek főleg a 
Kossuth Lajos utcában, valamint a Könyves 
Kálmán tér, Radnóti Miklós utca, Ady 
Endre utca környékén találhatóak, mint a 
„villasor”.  

Mátrafüreden az 1930-’40-es években 
legalább tizenöt lakóépületet és üdülőt 
épített. Ezeket azonban nagyrészt 
átalakították, mert az eredeti elegáns 
telekszélességeket (30 m) a szocializmusban 
megosztották. A család számára is épített 
üdülőt az Üdülősor 61. szám alatt, amely 
őrzi még a ’30-as évek hangulatát, 

megmaradt a jellege, a befalazott hordó 
alakú terasztető pillérekkel, amely 1934-ben 
épült. Eperjesi László 15 éves koráig az 
egész nyarat az Üdülősor 61. sz. alatti 
villában töltötte. (Az akvarell képet egy 

neves pesti építész festette.) 
A II. világháború előtt Mátrafüreden az 

Üdülősort Pesti sornak hívták, mert Trianon 
után - mint felkapott hegyvidéki 
üdülőterület - sok budapesti, jómódú ember 
építtetett itt. Nagyapja Mátrafüreden részt 
vett azokban a „forrásfoglalásokban” is, 
amelyről megindult a településrész 

vízellátása. Ők építették ki például az 
Ördög-forrás, Rákóczi-forrás területét is. 
Részt vett Gyöngyösön is a Nagypatak 
mederrendezési és mederburkolási 
munkáiban. Erről emléktábla is tanúskodik, 
de egyéb közületi munkái között 
megemlítendő a gyöngyösi malomban – 
1942-ben – készített szállítóberendezés is.  

Fia, Letanóczki(y) Tibor, építészmérnöki 
diplomát szerzett. Az 1960 - ’70-es években 
a Mátrai Gyógyintézetek (Mátraháza, 
Kékestető, Parádfürdő) főmérnökeként 
dolgozott. Jelentős szerepe volt abban, hogy 
a mátraházai, kékestetői és a parádfürdői 
egészségügyi létesítmények a nehéz időket 
átvészelve, a mai napig szolgálják az 

egészségügyet. 
Eperjesi László életművéből azokat a 

munkáit ismertetetjük, amelyeket a nagy 
közönség is jól ismer, látogat.  

  Benei  Krónika 
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Kiemelném a Mátra Múzeum műemlék 
történeti kertjében lévő barokk-klasszicista 
kastély rekonstrukcióját, egy új 
természettudományi pavilon építését, 

valamint a kastélypark revitalizációját. A 
barokk, a klasszicista stílus és a XXI. 
század technikai megoldásai egyszerre 
tekinthetők meg az épületen. A tervezők és 
az épület 2009-ben elnyerte az Európa 

Nostra Nagydíját. 
A kékestetői szanatórium főépületének 

déli szárnyának a felújítási tervét - a ’90-es 

évek elején – szintén Eperjesi László 
tervezte.  

A 2000-es évek második felében 
megbízást kapott a Hotel Bérc 
rekonstrukciójára, melynek során a fő 
funkcionális egységek megmaradtak, de a 
szolgáltatások bővítésére új épületrészek 

tervezésére került sor. A homlokzat 
kivételével, a Grafit 37 Építész Iroda tervei 
alapján valósult meg a felújítás. (A 
kivitelezés során, beruházói döntés alapján, 

megváltoztatták az épület külső 
megjelenését). A szálloda Hotel Life - Style 
néven kezdte meg működését.  

Mátrafüreden, a templomfelújítás 
műemlékvédelmi terveit is a Grafit 37 
Építész Iroda készítette. Az épület 
jellegzetessége, a templom tornyának kőlap 
fedése, amelynek homorú felületű síkjai 

adják a torony jellegzetes megjelenését. Az 
épület arányai és az azt körül ölelő ligetes, 
erdős környezet a déli Mátra egyik 
legkedvesebb műemlékévé teszi a kápolnát.  

Irodájuk Kékestetőre több 
tanulmánytervet is készített, hogy 
létrejöjjön egységes, kulturált épített 

környezete, és hogy végre elnyerje méltó 
helyét, mint az ország legmagasabb pontja. 
Rekonstrukciós tervek készültek a Tető 
étterem felújítására, apartmanház 

kialakítására az egykori ÉDOSZ üdülő 
helyén. 

Végül, ismerjék meg az olvasók is a 
Heves Megyei Építész Kamara három 
Életműdíjasát: Visnyei Györgyi okl. 
építészmérnök, várostervezőt, Thoma 
Emőke okl. (Ybl díjas) építészmérnököt és a 
most átadott Életműdíj tulajdonosát, 

Eperjesi László okl. építészmérnök, vezető-
tervezőt, akiről ez a kis portré szólt.  

 

 

(R. Gabi) 

 

 „Legek…” 
 

Gyöngyös Város közigazgatási területe – 
Központi-Mátra – bővelkedik „legek”- ben: 

legmagasabban fekvő hegycsúcs, 
legmagasabban fekvő mesterséges tó…. , 
legmagasabb mértékű idegenforgalmi adó. 
A Felső-Mátrában évtizedek óta 350 Ft, de a 
város a „leg”-ek közé emelte 490 Ft-tal, és a 
70 év felettiek kedvezményét is megvonta. 
Ez nem kifejezetten turistacsalogató 
attrakció. 

A város, döntéséből kihagyta a 
turizmusban leginkább érintett 
településrészét, Mátrafüredet, meg sem 
várva a részönkormányzat megalakulását. 

Az Üdülősoron még az út sem volt 
biztosított – hónapokon keresztül - egy hotel 
vendégeinek. A vendéget nem érdekli az ok, 
szolgáltatást vár el, amibe az út is 

beletartozik. Már vannak szép padjaink, de 
néhány évvel ezelőtt még 13 féle eklektikus 
padot számoltak össze a fürediek. Hírét 
vettük, hogy pályázati pénzből megújul a 
park, aminek már előre örülünk, de jó lenne, 
ha megkérdeznék a füredieket is egy 
lakossági fórum keretében, milyen parkot 
szeretnének? A szabadtéri színpad 
romokban hever, pedig ideális helyszíne 

lehetne a Gyöngyfesztiválnak, hogy az az 
előadó, aki az Óperencián túlról eljön 
Gyöngyös városába, ne egy ketrecben 
lépjen fel, kilátással a Fő tér omladozó 
vakolatú műemlék épületeire (mindegy kié, 
városé, másé, a „jókarbantartási” 
kötelezettség a tulajdonost kötelezi). 
Elvégre a városhoz tartozunk, nem lehet 

gond, ha az igényesebb megoldás helyszíne 
éppen Mátrafüred lenne, ezzel programot 
nyújtva a turistáknak, a gyöngyösieknek 
pedig egy kellemes kirándulást.  

A Pálosvörösmarti úton számos 
vendégház, panzió épült. Igaz, megújult a 
járda egy szakasza, de mindössze 1 millió 
forint kellett volna (és ez az összeg a város 

rendelkezésére állt) ahhoz, hogy térkővel 
rakják le, és el lehetett volna mondani, hogy 
teszünk a turizmusért, az igényesebb, szebb 
megoldásokért, de városunk megtagadta ezt 
az 1 millió forintot. Hiába volt pénz, ha 
szándék nem volt hozzá.  

A **
kötelezően ellátandó önkormányzati 

feladatokon túl nem igazán tesz többet 

Gyöngyös a Mátráért, főként a turizmusért. 
A mátrai szállodafüzér, turisztikai 
attrakciók, a turizmusra épülő 
szolgáltatások mind magán beruházások 
keretében valósultak meg, nélkülük 
maradna a szép kilátás, jó levegő szlogenje. 

A város turizmusa ellehetetlenült, itt, a 
Mátra kapujában. Nem elég a tény 

megállapítása, hogy a mátrai turizmus csak 
átmegy a városon. Szociológusok, 
szakpszichológusok bevonásával mindent 
meg kellene tenni, hogy fellendüljön a 
város. A turizmus húzóágazat, 
munkalehetőség, helyben tartó erő, ráépülő 
felsőfokú képzéssel a főiskolán.  

Hová tűnt az a legendás város, amelyik jól 

sáfárkodott a város földrajzi és természeti 
adottságaival, amelyik a város javára 
előnyösen használta ki az Alföld és a 
hegyvidék találkozását, a Budát Kassával 
összekötő kereskedelmi út (ma M3) 
lehetőségeit.  

A „mindenváltozik” világunkban a 
természeti, földrajzi adottságokat - ami 
vonzereje ennek a vidéknek - sem a 

facebook, sem a digitalizáció nem tudta 
lerombolni, konstans tényező maradt a 
badeni vulkanizmus óta.  

A híres gyöngyösi vásárokba tódult a 
népség. Fogadók épültek. Gyöngyös városát 
a fogadók, szállók, éttermek száma a 
tekintélyes városok közé emelte egykoron, 
ami jólétet, bőséget hozott a város lakóinak. 

Kávézók nyíltak, cigányzene szólt. A jólét 
büszkévé és magabiztossá tette lakóit.  

Gazdag turisztikatörténeti múltja van, 
amihez érdemes lenne visszanyúlni, és 
kielemezni, mit csináltak jól, a megfelelő 
emberek voltak a megfelelő helyen, volt 
elegendő karizmájuk a városlakók 
szellemiségének formálásához, a város 

előnyös adottságait lakóik jólétére fordítani?  
A Mátra turizmusának kezdete a ’30-as 

években ered, köszönhetően Hanák Kolos, 
gyöngyösi ügyvédnek, aki a Mátra igaz 
barátja volt és Puky Árpád polgármesternek. 
Hanák Kolos a rengetegbe beleálmodta a 
kilátókat, forrásokat, turistautakat, 

menedékházakat A főváros közelsége 
kedveltté tette a Mátrát szépséges erdeivel, 

klimatikus viszonyaival, ami vonzotta a 
befektetőket. Ekkor épült a szanatórium, a 
Kékes szálló,  Medgyasszay tervei alapján a 
Pagoda, a Galya szálló, a Református, 
Vasutas, Honvéd üdülő, az MTA üdülője, 
pedig világgazdasági válság volt, egy 
vesztes háború állt Magyarország mögött, és 
Trianon lelkileg is megnyomorította az 

országot, mégis tudtak maradandót alkotni, 
megteremteni a fejlődés feltételeit Ehhez 
képest a jelenlegi körülmények alkotásra 
ösztönzőek, csak a csillagos ég szabhat 
határt a képzeletnek. 

A városlakók emlékezetébe túlságosan 
beleégett a tűzvész, a filoxéra járvány. Meg 
kell emlékezni róla, de egyúttal ki is kellene 

szabadítani a várost a tűzvész fogságából. 
Legendás turisztikai múltja van, amiről nem 
igazán tudnak, meg kellene ismertetni az 
*emberekkel. *(Minden réteget érintő 
közvélemény-kutatásom meglepő 
eredménnyel járt. A kérdés ugyanaz volt 
mindenkihez: mi jut eszébe az Arany 
Angyalról? /A város első fogadója volt/. 
Megmosolyogtató válaszokat kaptam: 

„ritkán vagyok a facebookon, nem tudom”, 
„annyi új egyesület alakult mostanában, 
nem tudom már követni”, a többség soha 
nem hallott róla, de az a döbbenetes, hogy a 
névből sem asszociáltak fogadóra, annyira 
nincs a köztudatban a turizmus, csak a 
tűzvész). 

Jót tennének a kereskedelemből, 

vendéglátásból élőknek a zsúfolt éttermek, 
üzletek, hangulatot hozva a város életébe, 
forintokat a város zsebébe.  

Ha, kellenek a forintok, mi szüksége van 
egy egyre fogyatkozó lakosságú 
kisvárosnak két alpolgármesterre? Ennek 
szükségszerűségét nagyon sokan 
megkérdőjelezik városszerte. 

Nagyon gyakorlatiasnak tűnik az a 
gondolatmenet, hogy a második legtöbb 
szavazatot kapott jelöltnek kellett volna ezt 
a széket elfoglalnia. Egyszerűen azért, mert 
közösségi akarat állt mögötte, ami kötelez. 
Ha különösebb támogatottság nélkül is be 
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lehet tölteni ezt a posztot, a legfontosabb 
tényező marad el mögüle, a motiváció.  

Még számos helyen tetten érhető lenne az 
ésszerűség, ami a város kasszáját 

gyarapíthatná, de ez nem a költségvetési 
szempontból filléresnek tetsző 
idegenforgalmi adó.  

Mindazok a vállalkozások, 
magánszemélyek, akik érintettek az 
idegenforgalmi adó ilyen drasztikus 
emelésében, azzal a kéréssel fordulnak a 

városhoz, hogy tűzze újra napirendre ezt a 
kérdést, és ne a turizmus ellensége, hanem a 
Mátra igaz barátja legyen! 

(**Kötelezően ellátandó feladatok: 
egészséges ivóvíz, közvilágítás, helyi 
közutak, köztemető fenntartása, óvodai 
nevelés, alapoktatás, eü. alapellátás.  

Az önként vállalt önkormányzati 
feladatokba be lehetne venni – például - a 
településfejlesztés témakörében az 
idegenforgalmat fellendítő programokat, 

tömegközlekedésben a menetrend 
módosítását a turizmus igényeihez igazodva 
(az Adrenalin parknál buszmegálló 
kialakítása), településrendezés tekintetében 

a rendezési terv, építési szabályzat az 
üdülőhely jelleg megőrzését szolgálja és ne 
a kertvárosias jelleget!) 

Rostás Gabi 

 

 

Híradás – EGERERDŐ Zrt. 

 
Teljes gőzzel kezdjük az újévet! 

Az EGERERDŐ Zrt. által üzemeltetett 
Felsőtárkányi és Szilvásváradi Állami Erdei 

Vasút, illetve a Mátravasút 2019-ben is 
nagy népszerűségnek örvendett. Míg 2017-
ben közel 358 ezer fő utazott a járatokon, 
addig 2018-ban már több mint 376 ezer, 
2019-ben pedig tovább növekedett a 
népszerűség, hiszen az év végi összesített 
utaslétszám csaknem elérte a 400 ezer főt, 
mely a Mátravasút felújított pályaszakasz 

megnyitásának és a népszerű tematikus 
programoknak köszönhető. 

Az ünnepi járatok is több ezer látogatót 
vonzottak. Sajnos, a szilvásváradi Erdei 
sportágválasztó napot elmosta az eső, de a 
többi rendezvény (Nyuszivonat, 
Mikulásjárat stb. ) sikeresen lezajlott. 

Ezen felbuzdulva a 2020-as évben új 
programokkal is készülünk! A Kisvasúti 

Nap idén a Mátravasúton lesz, de több régi 
programot is szeretnénk felfrissíteni, és 
együttműködni a Szilvásváradi Zilahy 
Aladár Erdészeti Múzeummal is. 

Emellett kiemelném, hogy a Mátravasút 
gördülőállományának felújítása tavasszal 
befejeződik. Gyöngyös város közkedvelt 
„öreg hölgye”, Gyöngyi, újult erővel 

visszaköltözik a városba, akivel az év 
folyamán többször is találkozhatunk a 
programokon! 

(A 2020-as kisvasúti menetrend elkészült, 
az EGERERDŐ Zrt. közösségi oldalán 

közzé tettük, és hamarosan a honlapon is 
elérhető lesz! 

Új vezérigazgató az EGERERDŐ Zrt. 

élén 
2020. 01. 06-án Zambó Péter Erdőkért és 

Földügyekért Felelős Államtitkár Dr. Jung 
László nyugdíjazása után átadta a 
kinevezési okiratot Dobre-Kecsmár 
Csabának az EGERERDŐ Zrt. 
vezérigazgatójának. Az ünnepélyes 
alkalomra 2020. 01. 13-án került sor az 

erdőgazdaság központjában, az 
EGERERDŐ Zrt. vezetői állományának 
jelenlétében. 

A kinevezés után az államtitkár a 
jelenlévőkkel megosztotta évértékelő 
gondolatait, és ismertette a fő stratégiai 
célkitűzéseit, illetve az Agrárminisztérium 
Új Szervezeti és Működési Szabályzatáról is 
tájékoztatást adott. 

Az állománygyűlés után az 
agrárminisztérium delegációja és az új 
vezérigazgató látogatást tett Dr. Juhász 
Attila Simon úrnál, a Heves Megyei 
Közgyűlés elnökénél. Az egyeztetés során 
több, Heves megyét érintő szakmapolitikai 
kérdés és az országfásítási programban való 
részvételi lehetőség is szóba került. 

Mindkét fél kiemelt célja a megye fával 
borított területének növelése, a jelenlegi 
erdőállományok megőrzése és a 
klímavédelem érdekében tehető közös 
szerepvállalás.  

Vérfrissítés a Verpeléti Vadaskertben  
A 2019-es szezonban lezárult az 

erdőművelési, erdőfelújítási munka az 

EGERERDŐ Zrt.-nél. Jelenleg kollégáink 
fő feladata a fakitermelési és a 
vadgazdálkodási feladatok ellátása.  A 
vadgazdálkodás hagyományos eleme a 
vadászat és a vadetetés, de emellett olykor 
speciális feladatokat is végre kell hajtani 
vadász-erdész szakembereinknek. Jelenleg 
is folyamatban van egy nem mindennapi 

feladat a Mátra erdeiben.  
A Nyugat-Mátrában muflonbefogás 

zajlott, melynek fő célja, az EGERERDŐ 
Zrt. Verpeléti Vadaskertjében tenyésző 
állomány vérfrissítése. A nyugati 
területeken befogott egyedek vadászati 
szempontból jobb genetikai 
tulajdonságokkal rendelkeznek, mint a Dél-
mátrai populáció. Az ígéretes példányok 

csigája jellemzően nagyívű, pár év alatt 
elérheti a 70-75 cm-t, és vastagságban is 
meghaladja a vadaskerti példányok méretét.   
A befogott kb. 60 egyedet kollégáink 
átszállítják a Dél-mátrai vadaskertbe, ott 
fülklotáriával megjelölve először egy 
karantén kertbe helyezik el őket, ahol 
megfigyeljük a befogással, szállítással 

kapcsolatos esetleges negatív változásokat. 
A 3 ha-os karanténkertből, terv szerint, 1 
hónap múlva kiengedjük az áttelepített 
állományt a 600 db vadaskerti muflonnal 
közös területre. 

Vígh Ilona 
Közjóléti és kommunikációs vezető 

Úszás 

 
Ludvig Dominik az úszást nagycsoportos 

korában kezdte Csépány Áginál. Azért az 
úszásra esett a választás, mert a választott 
iskolában is nagy figyelmet fordítanak az 
úszásra, és nem utolsó sorban igen 
egészséges mozgásforma. 

Dominik a Gyöngyössolymosi Nagy 
Gyula Katolikus Általános Iskola és 
Alapfokú Művészeti Általános Iskola 
tanulója, jelenleg 5. osztályos. 

Az úszást rendszeresen, heti két-három 
alkalommal végzi a Mátrai Erőmű 
Búvárklub tagjaként. Az edzéseket Házler 
Tamás és Veress András edzők tartják, akik 
megpróbálják a gyerekekből a maximumot 

kihozni. Dominik úszóversenyeken már 
több alkalommal is részt vett, mind a klub, 
mind az iskola színeiben. 

A diákolimpián is már többször részt vett 
mell-, gyors- és hátúszásban, illetve 
váltóúszásban. A diákolimpia mindig egy 
körzeti versennyel indul, és ezután lesz egy 
megyei verseny, majd ezt követi az 
országos verseny. 

Legutóbb eredményesen 2018-ban 
versenyzett, ahol az országos olimpiáig is 
eljutott. A 18. helyezést érte el az 50 
méteres gyorsúszásban.  

A 2019/2020-as diákolimpia is egy 
körzeti versennyel indult, ahol I. és II. 
helyezést ért el, váltóúszásban pedig a 
gyöngyössolymosi csapat lett az első, 
melyet 2019. december 3-án rendeztek meg 

Gyöngyösön, a Dr. Csépe György Uszoda 
és Termálstrandon. 

A Heves-megyei diákolimpiát 2020. 
január 17-én rendezték meg Eger városában, 

a Bitskey Aladár uszodában. Hátúszásban a 
III. helyet szerezte meg (Az országos 
versenyre csak az első helyezettek juthattak 
tovább.) 

Nagyon büszkék vagyunk rá, mert Heves-
megye harmadik legjobb úszója lett 

hátúszásban. 
A fegyelmet igénylő sport mellett 

Dominik szeret olvasni - főként ifjúsági 
regényeket, de természetesen elolvassa a 
kötelező olvasmányokat is -, játszani az 
Xbox játék konzolon. Tavasztól őszig 
focizik, bringázik, rollerezik a barátaival, 
télen pedig a téli sportokat űzi: 
snowboardozás, sielés. 

 

 

 

Ludvigné Cseri Csilla 



 

      KULTÚRA 

BENEI KRÓNIKA XV. évf./74. sz. 4. oldal 

 

 

 

Sítábor 

 

Iskolánk 6. évfolyamos tanulói négy 

fantasztikus sielős napot tölthettek 

Lengyelországban. A célunk ezzel a 

táborral, hogy minden tanuló legalább 

egyet lépjen a sielés rögös útján. Vagy 

kettőt, de sokan mérföldeket fejlődtek. 

A pályarendszer Bialkán rendkívül 

élvezetes, minden sítudáshoz 

alkalmazkodik. Lehetsz kezdő, haladó 

élvezni fogod a síelést.  

A sport mellett a tábor remek alkalom 

a közösségi nevelésre: alkalmazkodás, 

segítségnyújtás, tolerancia fejlesztésére. 

Jól vizsgáztak a gyerekeink.  

Érdekes módon, tudnak élni telefon 

nélkül, tudnak beszélgetni, látják és 

észreveszik egymást, de nemcsak 

egymást, hanem azt a természeti 

környezetet is, amiben vannak.  

Napi 6-7 óra a szabadlevegőn, aktív 

mozgással töltve és máris másmilyen a 

világ.  

Izgalmas és mozgalmas! 

 

Szobóczky Tamásné 

testnevelő 

 Nagy Gyula Katolikus Általános Iskola 

 

Benepusztától – Mátrafüredig  

(Mátrafüredről nemcsak Mátrafüredieknek) 
Felhívás! 

Az elmúlt évi újságunkban (71. szám) 
megjelent ötletet megismételjük: „Önökkel 

közösen írjunk egy emlékkönyvet 
üdülőhelyünkről!”.  

A múltunk megismerése, az elődeink 
emlékének és hagyatékának megőrzése 
valamennyiünk kötelessége, ez a jövőnk 
záloga. A tervezett könyv (ecske) 
tartalmazna települési, iskolai, erdészeti és 
idegenforgalmi helytörténeteket. Ezeken túl, 

szerepelnének lakótörténetek, családokról, 
egyénekről, közösségekről.  

Tisztelt Lakótársak! A szerkesztők várják 
Önöktől történeteiket, adomáikat, családi, 

óvodai iskolai munkahelyi, társasági és 
SZOT-os élményeikről, villatörténeti 
emlékeikről. Ezért, arra kérnénk 
lakótársainkat, hogy írják le hosszabb vagy 
rövidebb formában emlékeiket, kézzel, vagy 
digitálisan.  

Jelezzék szándékukat a szerkesztőknek 
(Morvai-Csath Róza, Rostás Gabi és 

Szuromi László), vagy a Teleházban, ahol 
segítenek a kivitelezésben, akár a szóbeli 

rögzítésben is. Fenti kérésünk határideje: 
április30. 

Bízunk benne, hogy sikerül anyagi forrást 
teremtenünk a kiadáshoz. Tervünk 
megvalósulása szolgálja: elődeink 
tiszteletét, lelkiismeretünk megnyugtatását 
és utódaink javát.  
(Már van jelentkező, Belkovics Márta, aki 
felajánlotta együttműködését az 
anyaggyűjtésre. Szívesen várunk minden 

segítséget). 

 

Szuromi László
 

RÖVID HÍREK, INFORMÁCIÓK 
ADVENT 

A Mátrafüredi Részönkormányzatnak évente visszatérő rendezvényei között 

szerepel az adventi ünnepség sorozat, amely advent első vasárnapjával 

kezdődik. A koszorú első gyertyáját Balogh Gyula plébános gyújtotta meg, 

és mondta el ünnepi gondolatait. A következő vasárnapokon műsoros 

előadások hangzottak el (óvoda, Bene Egylet). Előházi Johanna énekkel, 

Dencs Kinga Luca és Dencs Kenéz Ákos zenével, Rostás Gabi erre az 

alkalomra írt haiku füzérrel egészítette ki az ünnepséget. (A színdarab 

szomorú esemény miatt elmaradt!).                                      (Szuromi László) 

MÉG ZÖLDEBB A MÁTRA ÚTJA 

A Mátrában november 11-én megnyílt az első, 22kw-os elektromos 

töltőállomás (Ammtron standard E22), melyet a Mátrafüredi High-Tech 

Sportok Bázisa nyitott meg az általa üzemeltetett 4 Évszak Hegyihotel 

parkolójában. 

FIGYELÜNK EGYMÁSRA 

A részönkormányzat tervezi a közeljövőben az idős, egyedül élő lakótársaink 

vészjelzővel való ellátását, amely baj esetén kijelez a mentőknek, vagy a 

szociális gondozóhoz. 

EGYÉB SZOLGÁLTATÁSOK A POSTÁN 

ÚJ!  Személyes bélyeg rendelhető karácsonyra, szülinapra…és más 

alkalmakra. Posta Családi Biztosítás baleset és betegség esetére. 

PostaNyugdíjPrémium (Most 300.000 Ft éves díjjal elindítható. Éves 

befizetései után 20% adójóváírás). PostaÖrökhagyó (temetkezési célú 

folyamatos díjas életbiztosítás. 150000 Ft-tól akár 1000000 Ft-ig). 

PostaGyógyír (diagnosztizált daganatos megbetegedés esetén az Ön által 

választott biztosítási összeg erejéig (1, 2, 3 vagy 5 millió Ft) a felépüléshez 

anyagi támogatást nyújthat. Részletes tájékoztatás a postán. 

PostaSzemünkfénye (gyermekekről való gondoskodás) PostaNyugdíj 

Aranytartalék 20% adókedvezménnyel, PostaMozaik Megtakarítás, 

Utasbiztosítás, üdítők, édességek, elektronikus mobilfeltöltés. 

ÚJ! FÜRED MARKET 

A Parádi út 29. szám alatt új élelmiszerbolt nyílt! Rendelés felvétel 9-20 

óráig (0670/307-3665); Hétvégén késő esti nyitva tartással! 

4 ÉVSZAK – PALÓC BISTORANT 

Nyitva: 11.30-21.00. Házhozszállítás (www.palocfutar.hu). Asztalfoglalás: 

20/4494444 

SZOLGÁLTATÁSOK 

Antal Éva női, férfi és gyermek fodrászata, Üdülősor 14. Telefonos 

egyeztetéssel: 30/447-8944 

Ildikó szabósága Béke út 4. Mérték utáni szabás, varrás, javítás, alakítás. 

Nyitva tartás H-P: 9.00-16.00, Sz: 9 .00-12.00. Szeretettel várok minden 

érdeklődőt! 30/454-2824 

Dóra masszázs, Béke út 4. (30/9835-607) 

VÁLTOZÁS 

A fogorvosi rendelő új telefonszáma: 0620/625-9224 

DIABETOLÓGIA 

Dr. Léman Gyöngyi főorvos. Belgyógyász, Diabetológus, Homeopátia és 

Hagyományos kínai orvoslás és Akupunktúra orvosa. Előjegyzés a 20/438-

2423 telefonszámon. 

TERMÉSZETGYÓGYÁSZAT 

Mozgásterápia, gyógyító torna, reflexológia /talpmasszázs/ Mátrafüreden! 

Betegségek megelőzésére, krónikus betegségek  

tüneteinek enyhítésére /emésztőszervi, mozgásszervi, légzőszervi stb./, 

rehabilitációra, fájdalomcsillapításra, relaxálásra. Igény szerint, házhoz 

megyek! (06-30/381-1772) 

PIZZALAND 

Húszféle helyben sütött pizzák házhoz szállítással a Landor Büféből 12-22 

óráig: 0620/2610-544 

KÓBORLÓ VENDÉGLŐ 

Asztalfoglalás, rendelés: 20/488-57-68 vagy 37/320-244-es  telefonszámon.  

 

Kö v et k ez ő  l ap z ár t a:  2 0 20 .  á pr i l i s  1 0.  

A B e n ei  Kr ó ni ka  és  a  G al ya i  F ó r u m va l a me nn yi  s zá má t  e l ol va s h at já k a z O r s zá g os  S zé c h e n yi  

K ö n yvt á r b a n ,  a Va c h ott  Sá n d or  Vár os i  Kö n yvt á r b a n  é s  a  www - ma tr a fu r e d- b en e. h u we b ol d al on !  

 
Im p r es s zum - Felelős kiadó és felelős szerkesztő: Rostás Gabi (3232 Mátrafüred, Parádi út 15.); Tördelő: Krigovszky Beáta 

A Benei Krónika támogatói: Giczey András, Győri Csaba (Jászplasztik Kft), Jurecska Endre, Keszthelyi László, Lukács Ferenc, Lukácsné 
Gyulavári Erika, Mátra 2006 Kft, Mátra Szakképző Iskola, Mátrafüredi Erdészet, Dr. Mózer Albert, Németh Gyula, Prompt ’94 Kft, 

SecondWind MKSE, Szobóczky Tamásné, dr. Szobóczky Zsófia 

Megjelenik 310 példányban Mátrafüreden, Mátraházán és Kékestetőn. 


